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Vážení spoluobčané,  

nastal konec školního roku, který významně poznamenala epidemie koronaviru. I když by se mohlo zdát, že budou chtít 

zůstat děti a žáci ve škole co nejdéle se svými kamarády, všichni už se těšily na prázdniny, ty mají své kouzlo a nelze je 

vynechat. Všem pracujícím nastal čas zasloužených dovolených, i oni se museli složitě přizpůsobovat přijatým 

opatřením a ani pro ně nebylo mnohdy uplynulé období tím nejpříjemnějším. Přejeme proto dětem i dospělým, aby si 

užili zasloužené volno a načerpali hodně energie a sil do dalších, snad už normálních dnů. A co nás v těchto dnech 

v Lužanech čeká, to se dočtete na dalších řádcích. Druhé vydání Lužanského zpravodaje je právě před Vámi.  

Školní kuchyně je až na malé drobnosti dokončena. Postupně předáme prostory provozovateli kuchyně – lužanské škole, 

která bude fungování kuchyně zajišťovat. Společně s paní ředitelkou jsme vybrali nové zaměstnance – hlavní a 

pomocnou kuchařku a vedoucí školní kuchyně, která bude současně zastávat pozici hospodářky školy.  Tito zaměstnanci 

nyní budou mít přibližně měsíc a půl na to, aby holým zdem a pořízenému vybavení vdechli život a připravili vše na 

provoz. Prostory je totiž ještě třeba vybavit nábytkem a drobným vybavením. V polovině srpna pak začne kuchyň vařit 

obědy pro prázdninový provoz mateřské školy a od 1. září se rozeběhne kuchyň naplno. Do jídelny s kapacitou 28 míst 

k sezení budou docházet na dvě skupiny žáci základní školy, dětem mateřské školy budou obědy dováženy. Současně si 

bude z kuchyně přibližně 40 obědů odvážet mateřská škola v Konecchlumí. Pokud zbyde v kuchyni volná kapacita, bude 

nabídnuta občanům naší obce. Jak velký tento přebytek bude, to se dozvíme koncem prázdnin. V průběhu prací se 

objevila potřeba provést v projektu drobné změny, proto jsme na minulém zasedání zastupitelstva schválili dodatek ke 

smlouvě, kterým se navýšila cena díla z původních 7 115 tis. Kč na 7 648 tis. Kč. Díky dotacím ze státního rozpočtu a 

z rozpočtu Královéhradeckého kraje nebude dopad celé této významné investice do obecního rozpočtu nijak zásadní, 

v tuto chvíli počítáme se spoluúčastí obecního rozpočtu kolem 1 mil. Kč, z čehož většinu tvoří projektová příprava a 

náklady na zabezpečení výstavby, které nejsou způsobilými výdaji pro dotaci. Kromě dodatku ke smlouvě na samotnou 

školní kuchyni jsme na minulém jednání schválili dodavatele úprav společenského sálu, které tak mohou začít. 

Provedena bude výměna oken a dveří, úprava elektroinstalace a komína. Všechny tyto práce vyjdou na více než 500 tis. 

Kč, z toho bude 400 tis. Kč uhrazeno z dotace z Programu rozvoje venkova poskytnuté prostřednictvím Místní akční 

skupiny Brána do Českého ráje. S novou kuchyni se budeme chtít samozřejmě pochlubit, den otevřených dveří je 

předběžně plánován na druhou polovinu srpna, až bude objekt zabydlený.  

V uplynulých měsících pokračoval prodej stavebních pozemků v lokalitě pod Mádlákem. V první vlně prodeje se 

prodalo šest z osmi parcel o velikostech kolem 1 200 m2, v druhé vlně byly prodány zbývající dvě parcely. V tuto chvíli 

není k prodeji bohužel již žádný pozemek, i když zájem o parcely je pořád velký a každý měsíc vyřizujeme několik 

dotazů na volné parcely. Koncem června byly otevřeny obálky s nabídkami na výstavbu inženýrských sítí. 

Předpokládaná cena prací byla 11 mil. Kč a zatím vše nasvědčuje tomu, že by se měla cena prací díky výběrovému řízení 

zhruba o 1 mil. Kč snížit. Výběrové řízení bude vyhodnoceno počátkem července a následně bude smlouva předložena 

ke schválení zastupitelstvu obce. Žádost o dotaci z prostředků Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 640 tis. Kč na 

vybudování těchto sítí je zatím ve schvalovacím procesu. Výstavba infrastruktury je naplánována od září 2021 do května 

2022.   

Počátkem června jsme zaznamenali dvě velmi příznivé zprávy – obě naše žádosti o dotaci z Ministerstva pro místní 

rozvoj byly úspěšné. Jedná se o dotaci na obnovu dětského hřiště u rybníku Marešák a dotaci na úpravy místní 

komunikace od čp. 136 a k čp. 11 na dolním konci. Na úpravy komunikace máme vybraného dodavatele, stala se jím 

společnost M – SILNICE a.s. s nabídkovou cenou 1 425 tis. Kč, dodavatele na úpravy dětského hřiště budeme vybírat 

v následujících dnech. Úpravy komunikace budou zahájeny v letošním roce, dokončení se předpokládá v jarních 

měsících roku 2022. Realizace dětského hřiště bude zahájena také v letošním roce, dokončení bude dle kapacit 

dodavatele ještě letos, případně opět až na jaře 2022.  

Protože jsou komunikace věčným tématem, i když se jejich stav v posledních letech velmi zlepšil, pracujeme v současně 

době na přípravě obnovy komunikace od čp. 32 k čp. 43 (na kopci) na dolním konci, na jejíž obnovu chceme žádat 

dotaci pro příští rok. 

Jak jste jistě zaznamenali, byly zahájeny práce na opravě chodníků od školy k zámečku. Současně byla zahájena 

rekonstrukce oplocení školy. Všechny práce by měly být hotové do konce letních prázdnin, aby šly děti do školy 

bezpečně a v hezkém prostředí. Požadovanou dotaci ve výši 750 tis. Kč jsme sice z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

nedostali, ale po zvážení všech pro a proti jsme nakonec v zastupitelstvu usoudili, že náklady na tyto práce v celkovém 

objemu 1 500 tis Kč uhradíme z vlastních prostředků. Hlavním důvodem je skutečnost, že na konec prázdnin máme 

slíbenou opravu komunikace III/28437 v úseku od obecního rybníka k zámečku. A abychom do nového asfaltu za rok 

nebo dva neřezali, rozhodli jsme se provést výměnu obrubníků po obou stranách komunikace a chodníku u školy 

z vlastních prostředků již letos. A protože se pískovcová zeď s plotem před školou nebezpečně naklání, přistoupili jsme 

zároveň k opravě zdi a oplocení. A když se náklady na tyto práce poměrně vysoké, mají bezpochyby smysl a významně 

nám zlepší životní prostředí v naší obci.  
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Opravou chodníků u školy však nechceme skončit, proto jsme zadali geodetické kanceláři zaměření úseku od zámečku 

na dolní konec obce. Na základě takto získaných podkladů budeme v zastupitelstvu společně s projekční kanceláři hledat 

vhodné řešení bezpečného a bezbariérového pohybu v naší obci, tentokrát z dolního konce obce do středu. Projekt to 

bude náročný na přípravu i realizaci, ale věřím, že se v příštích několika letech podaří zrealizovat a dokončit tak 

propojení celé obce pohodlnou a hlavně bezpečnou trasou pro pěší. 

Obecní rybník jsme v květnu vypustili, o prázdninách provede dodavatel odvoz sedimentu (předpokládaný objem 

sedimentu je 780 m3), následovat bude vybudování nátokového objektu, rekonstrukce výtokového objektu a opevnění 

břehů. Práce bude provádět společnost Zemprastav spol. s r.o., která podala nejnižší nabídku ve výši 2 032 tis. Kč. Tato 

částka by měla být pokryta dotací z prostředků Ministerstva zemědělství ve výši 1,3 mil.. Stavba bude dle možností 

dodavatele a dle klimatických podmínek dokončena nejpozději do konce roku 2022. 

Po omezeních způsobených epidemií koronaviru se pomalu vrací do normálu společenský život v obci. Počátkem června 

se na školní zahradě konala velmi vydařená oslava dne dětí, poslední červnový víkend se po ročním odkladu uskutečnil 

v rekreační oblasti 45. ročník Běhu lužanskými hvozdy. Účast závodníků na bězích byla sice slabší (závodů se oproti 

minulým ročníkům zúčastnila přibližně polovina závodníků), ale o to větší účast a úspěchy zaznamenali lužanští 

závodníci. Nejen jim, ale všem účastníkům k jejich výkonům gratulujeme. Věřím, že se situace ustálila a podaří se 

uskutečnit i další akce. Jednou z nich je pouťové odpoledne, které letos vychází na sobotu 24. července. Program 

připravujeme v duchu minulých let, o přesném harmonogramu Vás budeme informovat, již nyní jste srdečně zváni. 

Stejně tak jsou na první zářijový týden připravovány dětské hasičské závody a na 17. září den otevřených dveří 

v hasičské zbrojnici, která v uplynulých letech prošla kvůli dodávce nové techniky významnou rekonstrukcí. U 

příležitosti dne otevřených dveří v hasičské zbrojnici proběhne návštěva hasičů z Lužan (u Přeštic) v Plzeňském kraji, 

kdy zástupci našich hasičů navštívili spřátelené Lužany v polovině června. Pokud se partnerství rozvine, pokusíme se jej 

rozšířit i na další oblasti. 

Na minulém jednání zastupitelstvo schválilo poskytnutí příspěvku ve výši 77 tis. Kč na úhradu nákladů na provoz 

Sběrného dvora Mlázovice. Ten mohou využívat občané obce Lužany a vlastníci nemovitostí v obci pro odkládání 

odpadů, a to pravidelně v úterý od 14 do 16 hodin, a sobotu od 8 do 11 hodin. I když se jedná o vysokou částku, vyšlo by 

nás povinné zajištění likvidace bioodpadu ještě o nějakých 30 tis. Kč dráž a navíc na sběrný dvůr mohou odvážet občané 

téměř všechny druhy odpadů. Při této příležitosti upozorňuji, že sběrný dvůr, ale i kontejnery a popelnice v naší obci 

slouží k bezplatnému odkládání pouze odpadů z domácností, ne odpadů vznikajících v rámci podnikatelské činnosti. Ty 

musí podnikatelé likvidovat prostřednictvím odpadové společnosti na základě samostatné smlouvy.  

Společně se zastupiteli jsme se rozhodli reagovat na neštěstí, které v uplynulých dnech postihlo některé obce na jižní 

Moravě a v severních Čechách. Proto jsme se rozhodli poskytnout prostřednictvím Sdruženích místních samospráv 

postiženým obcím dar, abychom pomohli zmírnit následky této tragické a snad ojedinělé události. Pokud by měl někdo 

z občanů zájem tyto obce prostřednictvím Sdružení místních samospráv také finančně podpořit, může se do 15. července 

k pomoci přidat. Pro více informací se na mne můžete obrátit na tel. č. 725 082 486. 

Vážení spoluobčané, přeji Vám příjemné léto plné radosti a odpočinku. Společně se zastupiteli a zaměstnanci obce se 

budeme těšit na shledání na některé z připravovaných akcí. Pokud budete mít k dění v obci nějakou připomínku či 

podnět, nebo budete potřebovat poradit či pomoct, neváhejte se na nás obracet, jsme zde pro Vás.  

Martin Mitlöhner 

Provozní doba pošty Partner Lužany byla s účinností od 1. dubna 2021 upravena, aby lépe odpovídala vytížení 

pobočky a potřebám klientů. Pošta je pro veřejnost otevřena pravidelně v následujících hodinách, o případných 

výjimkách budete informováni prostřednictvím internetových stánek obce:  

Pondělí 7:30 – 11:00  Úterý 7:30 – 11:00  Středa 13:00 – 16:00 

Čtvrtek 7:30 – 11:00  Pátek 13:00 – 15:00  Sobota, neděle zavřeno 

Kino Lužany Vás zve na následující filmy: 

2. 7. Yakari - Velké dobrodružství (dětský, animovaný)  9. 7.    Mstitel (česká komedie) 

16. 7.   Mazel a tajemství lesa (dětský, rodinný)   23. 7.   Bábovky (rodinný, český) 

30. 7.   Červený střevíček a 7 statečných (dětský, animovaný) 6. 8.    Matky (česká komedie) 

13. 8.   Gump - Pes, který naučil lidi žít (český, rodinný)  20. 8.   Nightlife: Na tahu (komedie, Německo) 

27. 8.   Hejtři (dokumentární, Island)    3. 9.    Muž se zaječíma ušima (česká komedie) 

17. 9.   Marco (kriminální drama)    1. 10.   Chlast (drama, Dánsko) 

I přes omezené možnosti přípravy zaznamenali lužanští hasiči v jarních soutěžích významné úspěchy – družstvo starších 

žáků se umístilo v okresním kole hry Plamen na krásném 3. místě, první místo na okrese posunulo družstvo dorostenců 

na kraj, kde se umístili o jeden bod na 2. místě. Na kraji nás skvěle v běhu na 100 m reprezentoval Tomáš Lufínek 

(3. místo) a Jan Keller (6. místo). Ke skvělým výsledkům gratulujeme. 

Lužanští fotbalisté – muži nedostali příležitost svou soutěž dohrát, mladší žáci naštěstí soutěž dohrávali a umístili se 

v okresním přeboru mladších žáků za družstvem z Robous na úžasném 2. místě. K umístění jim blahopřejeme a všem 

fotbalistům přejeme, aby se v nadcházející sezóně konaly všechny soutěže a oni mohli předvést své výkony. 


